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VOORZITTER ! 

INLEIDING: 

Voor de fractie van de VVD is deze begrotingsbehandeling bij uitstek een moment om niet alleen vooruit te 

kijken naar het financiële jaar 2017, maar tevens terug te kijken naar het afgelopen politieke jaar. Onze 

fractie is immers nu zo’n jaar geleden toegetreden tot de coalitie, waarmee een aanvang is genomen met de 

uitvoering van het coalitieakkoord: “Doen is het nieuwe Werken”. 

In hoofdlijn beoogt de coalitie, met gezonde nuchterheid, rust te brengen binnen het bestuur van onze 

gemeente, de gemeentefinanciën weer zodanig op het spoor te zetten dat we met een gerust hart de 

toekomst tegemoet kunnen zien, de taken op het gebied van het sociaal domein zodanig in te vullen dat 

onze burgers, binnen de betrokken budgetten, die zorgvoorzieningen krijgen waarop zij recht hebben en de 

gemeente en haar inwoners klaar te krijgen voor de uitdagingen die samenhangen met de voorspelde 

demografische ontwikkelingen. 

POSITIEF OORDEEL: 

De VVD herkent zichzelf voldoende in het coalitieakkoord en in de uitwerking die dat uiteindelijk heeft 

gekregen. Op alle door mij kort aangeduide deelaspecten is een goede vooruitgang geboekt en kunnen we 

terugkijken op positieve veranderingen.  

Na alle tumult binnen dit huis en het vertrek van zowel de burgemeester, de gemeentesecretaris als de 

raadsgriffier, en alle negatieve berichtgeving die dat tot gevolg had, is de weg omhoog weer gevonden. De 

fractie van de VVD kijkt positief aan tegen de geboekte vooruitgang en meent dat alle betrokkenen bij het 

gemeentebestuur, en dan denk ik niet alleen aan het college en de gemeenteraad, maar ook aan de 

ambtelijke organisatie, de weg omhoog hebben gevonden en op verschillende onderwerpen, die ik nog 

afzonderlijk zal noemen, resultaten zijn geboekt waarop men trots kan zijn. 

De VVD is dan ook tevreden met de vooruitgang die er is gemaakt ten aanzien van het functioneren van het 

lokaal bestuur in het algemeen en de gemeenteraad het bijzonder. Dat wil niet zeggen dat er niets verbeterd 

kan worden en uiteraard zal ik over die aspecten hierna nog wel iets zeggen. 

FINANCIËN 

Voor de VVD is het uitgangspunt, en zo is het ook in het coalitieakkoord terechtgekomen, naast een steeds 

sluitende begroting, dat we ons beperken tot de kerntaken van de gemeente, het voorkomen van een 

onredelijke lastenverzwaring voor burgers en bedrijven en het gescheiden houden van de geldstromen voor 

de “nieuwe gedecentraliseerde taken” van de rest van de inkomsten en uitgaven.  

WAT IS DAAR NU VAN TERECHTGEKOMEN? 



 

 

Het college presenteert ons inderdaad een meerjarige sluitende begroting, waarin het leeuwendeel van de 

door de heer van der Wel in zijn rapportage geadviseerde maatregelen zijn doorgevoerd. Daarnaast is 

uitvoering gegeven aan onze wens om concrete inhoud te geven aan de begrotingsdiscipline, door de VVD 

wel eens aangeduid als “de Zalmnorm” en wordt er voor gezorgd dat de schuldenlast niet verder oploopt en 

dat deze zelfs, zij het in een tempo dat wat de VVD betreft iets hoger had mogen liggen, in de projectie voor 

de komende jaren langzamerhand wordt afgebouwd tot een meer aanvaardbaar niveau. 

Natuurlijk, juist in deze tijd waarin “goed op de centen wordt gepast “, geldt het adagium dat nu eenmaal, 

binnen de financiële mogelijkheden, niet alles kan, en zeker niet alles tegelijk. Aan de andere kant 

constateer ik dat van de speerpunten die in de voorjaarsnota stonden opgesomd en waarvan toen 

onduidelijk was of er voor alle speerpunten financiële ruimte zou bestaan, nu op bladzijde 5 van de 

programmabegroting een opsomming wordt gegeven waaruit blijkt dat eigenlijk alle 25 speerpunten 

realiseerbaar zijn gebleken. 

Het blijft echter zo dat er keuzes moeten worden gemaakt. Dat geeft ook niet, dat is immers nu juist de taak 

van ons als gemeenteraad. Dat brengt wel met zich mee dat als er omvangrijke investeringen moeten 

worden gedaan, zoals bijvoorbeeld de nieuwbouw voor het Almendecollege, er een beperkte financiële 

armlengte is, welke betekent dat ook voor het Almendecollege de bomen niet tot in de hemel groeien en 

investeren in een nieuw schoolgebouw betekent dat onze gemeente andere dingen niet kan doen. De fractie 

van de VVD vertrouwt erop dat er, binnen de geschetste beperkingen, ruimte zal zijn voor de bouw van een 

schoolgebouw dat recht doet aan het verlangen om “bij de tijds” middelbaar onderwijs binnen Oude 

IJsselstreek voldoende ruimte te geven. 

Een ander aspect waarop de fractie van de VVD, eigenlijk elk jaar wel, de komende gemeentebegroting 

beoordeeld betreft de ontwikkeling van de woonlasten. Binnen de omstandigheden die nu eenmaal zijn 

gegeven is de gemiddelde ontwikkeling van de woonlasten voor ons aanvaardbaar. 

DE KWALITEIT VAN HET GEMEENTEBESTUUR 

HET COLLEGE EN DE COALITIE 

Een goed huwelijk moet je onderhouden. Je moet naar elkaar blijven luisteren, op zijn tijd een compliment 

maken, zo af en toe een bloemetje meebrengen en, misschien nog wel het belangrijkste, elkaar met 

opbouwende kritiek ondersteunen en op zijn tijd met een flinke dosis humor het samenleven evalueren. Dat 

is in een politieke coalitie niet anders. Wij proberen langs die gedachtegang met onze coalitiepartners om te 

gaan. 

Nu de coalitie en het college zo een beetje een jaar in de huidige samenstelling functioneren, kan ik, vanuit 

het perspectief van de VVD, niet anders zeggen dat het bevalt. Vanuit de verschillende politieke 

achtergronden wordt er hard en goed samengewerkt en, wat natuurlijk helemaal te waarderen is, op zijn tijd 

goed naar elkaar geluisterd. Het geheim van een goede samenwerking ligt in het, op zijn tijd, geven en 

nemen. 

RAADSBREDE SAMENWERKING 

Het optimale duale samenspel is helaas nog niet bereikt. De discussie tussen de coalitie en de oppositie, die 

er natuurlijk moet zijn en in de kern een democratisch gegeven is, kent hier en daar zo af en toe nog wel 

scherpe kantjes. Vanuit verschillende fracties zijn er wel pogingen ondernomen om gevoeligheden die, in de 

tumultueuze periode, zijn gegroeid weg te nemen, maar dat blijkt niet altijd even gemakkelijk en vergt soms 

wellicht gewoon wat tijd.  

Elke fractie, en wellicht zelfs elk gemeenteraadslid, zal zich op dit punt nog moeten inzetten om hier nog wat 

verbetering te bereiken. Zoals ook in het coalitieakkoord nog expliciet staat opgenomen vergt bouwen aan 

het onderlinge vertrouwen tijd en aandacht. Dat betekent dat je niet de ogen moet sluiten voor andere 

opinies en minderheden, maar betekent ook het accepteren van bij meerderheid in de raad genomen 



 

 

besluiten. Daaraan moet verder worden gewerkt. De VVD is er van overtuigd dat de goede wil daartoe 

bestaat en wij zullen onze bijdrage daaraan leveren. 

EVENWICHT TUSSEN REPRESENTATIEVE DEMOCRATIE EN BURGERPARTICIPATIE 

Voor de VVD is dat een belangrijk evenwicht. Daar waar er in andere kringen wel wordt gepleit voor het 

afschaffen van de gemeenteraad, wat in mijn visie tot een vermindering van de invloed van burgers op het 

gemeentebestuur zou leiden, wordt in het coalitieakkoord gelukkig de gemeenteraad nog als hoogste orgaan 

van deze gemeente genoemd, waarbinnen het overleg en de besluitvorming over politieke onderwerpen 

dient plaats te vinden.  

De afgelopen maanden heeft de gemeenteraad weer gewerkt met commissies. De ervaringen daarmee 

worden binnenkort geëvalueerd. 

De coalitie heeft in het coalitieakkoord gekozen om de klassieke vorm van het raadswerk, als uitgangspunt 

te nemen, maar middels raadsprojecten de vernieuwing zeker niet te schuwen. Wij kijken uit naar de 

afronding op dit punt, dat moet worden vormgegeven in een nieuw reglement van orde en een verordening 

op de commissies. 

ZORG EN WELZIJN, GEDECENTRALISEERDE TAKEN 

De inzet van onze gemeente moet volgens de VVD worden gericht op voorlichting en preventie. De hulp is 

gericht op zelfredzaamheid (eigen kracht, eigen regie).Van elke beschikbare euro voor zorg en welzijn komt 

zoveel mogelijk ten goede aan de mensen die ondersteuning nodig hebben. Het toegewezen rijksbudget 

moet volgens ons het plafond zijn; we besteden dit volledig aan de taken in kwestie, maar blijven binnen dit 

budget. Er moet een omslag zijn van een verzorgende overheid naar een faciliterende, activerende 

overheid waarbij alle ondersteuning erop gericht is om zelfredzaamheid en eigen kracht te stimuleren. 

Iedereen doet mee. 

Als je de discussies in deze raad van de afgelopen maanden volgt, zou je kunnen denken dat het met de transitie en 

transformatie van de nieuwe taken naar onze gemeente niet goed zit. We hebben immers stevig gediscussieerd over het 

al dan niet goed verlopen van de zogenaamde keukentafelgesprekken en over de vraag of het wenselijk is dat een deel 

van de verstrekte huishoudelijke hulp door alfahulp een worden uitgevoerd. 

Zonder iets aan die discussie te willen afdoen, denk ik dat grosso modo de conclusie moet zijn dat, zeker gezien de 

enorme taak die ervoor onze gemeente lag, er goede resultaten zijn behaald. In het algemeen kan men zeggen dat de 

zorg die mensen heeft bereikt die daar recht op hadden en dat dat, althans tot nu toe, binnen de gestelde budgetten is 

gelukt. Met recht verdienen de ambtenaren en bestuurders die dit hebben bereikt een dik compliment. Dat er voor de 

toekomst nog stevige bezuinigingen zijn aangekondigd is ongetwijfeld nog een uitdaging. 

Wij begrijpen dat, zonder dat dat tot financiële consequenties leidt, in die zin dat het meer is dan een verschuiving binnen 

het budget voor het sociaal domein, het college ervoor heeft gekozen om de formatie uit te breiden. Binnen die 

randvoorwaarden kunnen wij daarmee instemmen. 

WAT KAN ER NOG BETER ? WAT IS ER NOG TE DOEN? 

Natuurlijk kan het altijd beter en zijn er nog onderwerpen die de komende tijd aandacht vergen en 

behandeling behoeven. 

Zo verwachten wij binnenkort van het college een visie op de toekomst van het DRU industriepark, waarover 

in het coalitieakkoord is afgesproken dat het beleid op zal zijn gericht de lasten van de Dru duurzaam te 

verminderen en te komen tot een transparante exploitatie, waarbij aandacht zou moeten worden gegeven 

aan het bereiken van huurprijzen die reëel en marktconform dienen te zijn. De VVD vindt het een goed idee 

om, ter voorbereiding van het visiedocument, een externe projectleider in te schakelen en begrijpen dat deze 

inmiddels aan de slag kan gaan. 



 

 

Een onderdeel van het coalitieakkoord betrof ook een zogenaamde strategische visie over de rol van de 

overheid in de samenleving, bij de economie, en in verband met de bouw, wonen en, last but not least, de 

voorziene krimp in onze regio. Hoewel wij al een zeker voorschot op een dergelijke strategische agenda 

hebben gezien, bijvoorbeeld in de 25 speerpunten die in de voorjaarsnota zijn genoemd, en ook in het kader 

van de nieuwe omgevingswet  een visie moet worden ontwikkeld, hechten  wij er bij de VVD toch wel aan 

om toch een integrale strategische visie vast te stellen, aan de hand waarvan raad en college proactief 

initiatieven kunnen nemen. 

Hoewel in de visie van de VVD het de ondernemers zelf moeten zijn die als economische motor van onze 

regio moeten optreden blijft de economie natuurlijk van groot belang voor de leefbaarheid binnen onze 

gemeente en heeft de gemeente de taak om een goed ondernemersklimaat te faciliteren en belemmeringen 

en bureaucratische hobbels zoveel als maar mogelijk weg te nemen. 

We zouden graag een voorzet voor een dergelijke strategische visie van het college ontvangen en deze 

vervolgens, bijvoorbeeld in de vorm van een raadsproject, een brede basis willen geven. De VVD heeft 

daartoe, samen met Lokaal Belang en CDA, een motie opgesteld die ik namens deze drie partijen zal 

indienen. 

Daarnaast is het natuurlijk zo dat de meeste van de opgaven die wij hebben niet begrensd worden door de 

gemeentegrenzen maar een regionale visie behoeven. In het coalitieakkoord is de ambitie uitgesproken om 

binnen die regio niet zozeer een meeloper te zijn, maar ook initiatieven niet te schuwen en wellicht op 

sommige punten ook voortrekker te zijn. Wij zouden het op prijs stellen om van het college te vernemen hoe 

aan de genoemde ambitie invulling zal worden gegeven. 

Voorzitter!  

Er zijn een paar onderwerpen, die wij wel degelijk van belang vinden, maar die ik vanwege de tijd slechts 

met een enkel woord kan aanstippen: 

HET DUURZAAMHEIDSBELEID.  

Wij juichen het toe dat er een bescheiden budget voor het duurzaamheidsbeleid in de begroting staat 

opgenomen en verwachten een inhoudelijke invulling vanuit het college. Onze vraag is wanneer wij die 

kunnen verwachten. 

HET HANDHAVINGSBELEID. 

Het ontwikkelen van beleid en regelgeving is mooi, maar dat voordeel gaat teniet als de regels niet of slechts 

gedeeltelijk worden nagekomen. Wij zouden graag zien dat er meer invulling aan de handhaving binnen 

onze gemeente wordt gegeven. Dat is een wezenlijk onderdeel van de taak, waarbij wat ons betreft het 

adagium is dat de overtreder betaalt. Naar ik begrijp heeft dat inmiddels ook de aandacht. Wij ontvangen 

graag een toelichting over hetgeen wij op dit vlak vanuit het college mogen verwachten. 

Voorzitter ! 

Dit is een lange avond geweest. Misschien heb ik wel teveel gezegd. Samenvattend sluit is dan ook maar af 

met het benadrukken van het optimisme dat door mijn betoog is verweven. De VVD is verheugd een 

positieve bijdrage te mogen geven aan het herstel binnen de gemeente Oude IJsselstreek. 

 

 


